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Devět skal
Šestá mince  
ze série České hory
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Vážení čtenáři, 
máme za sebou aprílový měsíc. Teploty 
byly spíše podprůměrné na rozdíl od 
inflace, která je nadále vysoká. Zároveň 
pokračuje zadlužování států, první 
pozitivní vlaštovkou je alespoň slibný 
klesající trend cen energií. Snad nám 
první květnové slunečné dny přinesou 
další důvody k optimismu. 

Ceny zlata byly po celý duben stabilně 
vysoké kolem 2 000 USD za unci, jen 
několik desítek dolarů od rekordních 
hodnot. Na trzích přetrvává nejistota 
a zůstávají stejné otázky. Centrální 
banky vedou boj s inflací zvýšením 
úrokových sazeb po dlouhé éře levných 
peněz. Přirozená a logická mone-
tární politika však začíná způsobovat 
problémy finančnímu sektoru. Na 
straně druhé jsou tak vlády odhodlány 
zachraňovat ohrožené banky dodáním 
neomezených garancí a další potřebné 
likvidity. Stále generují obrovské deficity 
a působí proinflačně. Připomíná nám to 
jízdu s jednou nohou na brzdě a druhou 
na plynu? Na tyto otázky se pokusíme 
najít odpověď a na téma dluh, inflace si 
v tomto čísle popovídáme s ekonomem 
Dominikem Stroukalem.

Rádi bychom vám také představili naše 
nové produkty. V dubnu jsme se vydali 

na Vysočinu na magické místo Devět 
skal ve Žďárských vrchách a pokřtili 
šestou minci ze série České hory s výrem 
velkým. Tato nádherná série dává hold 
české přírodě a podporuje její ochranu. 
Do nabídky také zařazujeme nové slitky 
Green Gold od slévárny Valcambi. 
V sekci Naši lidé se seznámíte s Pavlínou 
Syrovcovou, která organizuje naše 
firemní akce. Představíme vám také 
Lenku Horákovou a Adama Kostku, 
kteří podporují otevírání a rozvoj našich 
regionálních kanceláří.

Libor Brůna 
předseda představenstva 
Golden Gate

Očekávané 
události

19. až 21. května
summit představitelů zemí G7 
v japonské Hirošimě

24. května
vyjde publikace In Gold We Trust 
společnosti Incrementum

13. a 15. června
zasedání americké centrální banky, 
na závěr FED oznámí rozhodnutí 
o úrokových sazbách

Číslo měsíce

Citát měsíce

tun zlata vlastní všechny 
centrální banky světa

35 588

Robert Kiyosaki, podnikatel, 
investor a autor knihy Bohatý táta, 
chudý táta

„Od útlého věku nás učí, jak 
se vyvarovat chyb. Místo 
toho bychom měli být 
povzbuzováni, abychom 
přijímali nové výzvy a učili 
se ze svých chyb v průběhu 
cesty.“
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Vyberte si svou přednášku

Naši školitelé jezdí 
do regionů s řadou 
vzdělávacích 
akcí, je jen na vás, 
kterou z nich si 
vyberete.

Zlato, sazby, inflace 
Přednáška našeho makroekonomického 
analytika Marka Brávníka reaguje na aktuální 
události v ekonomice. Vysvětluje, jak ve 
skutečnosti systém peněz a dluhů funguje, 
jak spolu souvisí inflace a úrokové sazby, jak 
se chová zlato během inflace a co můžeme 
do budoucna očekávat. 

Dům, který postavilo stříbro 
Představuje stříbro jako strategickou prů-
myslovou komoditu a zároveň jedinečnou 
investici s velkým potenciálem. Stříbro je 
v moderním světě prakticky nepostradatelné. 
Má více než 10 tisíc uplatnění a po ropě jde 
o nejvyužívanější komoditu v průmyslu. 
Cena stříbra se však v předešlých letech po-
hybovala extrémně nízko. Poptávka po bílém 
kovu v posledním období silně převyšuje 
nabídku a deficit se musí pokrývat z vytěže-
ných zásob. Stříbro se tak paradoxně stalo 
vzácnější než zlato, dostupného vytěženého 
stříbra je v současnosti pětkrát méně než 
zlata. Přesto je v současnosti asi 80× levnější 
než zlato.

Cykly bohatství 
Nadčasová přednáška v sobě obsahuje vizi 
společnosti Golden Gate. Velmi jasným a sro-
zumitelným způsobem vysvětluje zákonitosti 
investování a fungování hospodářských 
cyklů, protože vzestup či pokles jednotlivých 
finančních aktiv nejvíce ovlivňuje to, v jaké 
fázi ekonomického cyklu se právě nacházíme.

Výstava drahých kovů 
Prezentujeme zde nejkrásnější a nejzajíma-
vější mince a slitky z naší nabídky. Zájemci si 
mohou všechny vystavené exempláře vzít do 
ruky a lupou prohlédnout detaily. Vyzkouší si 
také, jaký je to pocit držet v rukou kilogram 
zlata v hodnotě 1,5 milionu korun.

O bitcoinu, ale jinak 
Nejnovější přednáška spoluzakladatele 
Bitcoinového účtu Rosti Plachého a hlavního 
analytika a spoluzakladatele naší společnosti 
Pavla Ryby. Budou se v ní věnovat bitcoinu 
jako investici, ale i hlubším tématům, napří-
klad co lidstvo dovedlo k bitcoinu, proč je tak 
těžké mu porozumět a jaké jsou jeho klíčové 
hodnoty a principy.



Každého půl roku vám 
v naší autorské sérii 
mincí představujeme 
jednu z ikonických hor 
České republiky spolu 
s typickým či ohroženým 
druhem spojeným s daným 
regionem. Šestá mince 
této edice zobrazuje 
Devět skal, nejvyšší bod 
Žďárských vrchů a jednu 
z nejkrásnějších přírodních 
památek v oblasti 
Českomoravské vrchoviny. 
V popředí mince je 
zachycen výr velký, největší 
tuzemská a evropská sova. 
Mince je zajímavá také 
zcela unikátním motivem 
na lícové straně.

Devítidílná série České hory navazuje na 
úspěch našich vlastních ražeb Sedm divů 
světa a stříbrné mince k příležitosti narození 
dítěte Lovely Baby. Mince pro nás razí špička 
svého oboru, australská mincovna The Coin 
Company, podle grafického návrhu přední de-
signérky a ilustrátorky Elise Martinsonové, která 
spolupracovala také s proslulou The Perth Mint 
a ve své tvorbě se zaměřuje na přírodu a zvířata. 
Mince Devět skal doplňuje pět předchozích 
námětů kolekce: Sněžku, Plechý, Lysou horu, 
Bukovec a Klínovec.

Vrchol Devět skal je skalní komplex, s nadmoř-
skou výškou 836 metrů je druhým nejvyšším 
vrcholem Českomoravské vrchoviny a zároveň 
představuje jednu z nejkrásnějších přírodních 
památek dané oblasti. Vrchol je zajímavý přede-
vším svými útvary, které připomínají obrovské 
balvany. Skalní bloky vznikly během poslední 
doby ledové, kdy se zde nacházela oblast pokrytá 
ledovcem. Voda a ledovcové eroze následně 
vytvořily tyto impozantní skály.

Design mince doplňuje největší evropská sova – 
výr velký. Z každé prodané mince přispějeme 
50 korun na ochranu ptačích hnízd a doupných 
stromů na Vysočině. Výr velký se řadí k ohro-
ženým druhům. Dříve představoval cennou 
trofej a byl často pronásledován i jako škůdce. 
Došlo to až tak daleko, že byl v Evropě téměř 
vyhuben. Prvním krokem k jeho záchraně byl 
zákon z roku 1929, který omezil jeho lov, a výr se 
začal opět úspěšně množit. Dnes je jeho odchyt 
až na malé výjimky zakázán a výr velký je zapsán 

Devět skal, šestá 
mince ze série 
České hory
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Mince je legálním platidlem tichomořského 
ostrova Niue patřícího pod Nový Zéland, její 
nominální hodnota jsou dva novozélandské 
dolary (NZD). Lícové straně však již nedomi-
nuje tradiční portrét královny Alžběty II. jako 
u předchozích mincí ze série, ale heraldický 
znak ostrova Niue „Coat of arms“, což zvyšuje 
sběratelskou hodnotu mince. Znak představuje 
jedinečnost ostrova Niue a jeho odlišnost od 
Nového Zélandu, zejména kulturou, historií 
a geografickou polohou.

v Červené knize ohrožených druhů. Největší vliv 
na pokles počtu jedinců v současnosti má člověk 
a jeho aktivity, jako jsou vyrušování v hnízdi-
štích, vybírání hnízd, trávení, ilegální odstřel 
a odchyt. Právě na ochranu ptačích hnízd na 
Vysočině pod záštitou České společnosti orni-
tologické (ČSO) poputují vybrané prostředky 
z prodeje mince Devět skal.

ČSO usiluje o svět, kde žijí lidé a ptáci v harmo-
nii, kde lidé s pokorou obdivují přírodu, snaží 
se jí porozumět a využívají ji udržitelně pro 
sebe, pro ptáky i pro ostatní organismy. Zkoumá 
a chrání ptáky, jejich prostředí a přírodu jako 
celek a svou činností k tomu motivuje i širokou 
veřejnost. ČSO prosazuje ochranu přírody 
založenou na vědeckých poznatcích a pomáhá 
rozvoji ornitologie i ochrany ptáků bez ohledu 
na politické hranice.
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Proč jste se rozhodl studovat právě ekonomii? 
Na gymnáziu jsem vůbec netušil, ostatně jako 
většina středoškoláků… Byla to učitelka na zá-
klady společenských věd, kterou jsme měli moc 
rádi, ale zrovna v ekonomii tápala. To, co říkala, 
mi moc nedávalo smysl. Doma jsem si tedy 
sedl k počítači a začal si to dostudovávat sám. 
Pročítal jsem Wikipedii a místy tam opravoval 
gramatické chyby a později i sem tam doplnil 
něco faktického. Začalo mě to bavit. Pořád to ale 
nebylo dost na to, abych šel studovat ekonomii. 
To se zlomilo, když se tehdy na ekonomii na VŠE 
poprvé vyhlásily přijímačky dle Scio testů. Připa-
dalo mi úžasný, že už v lednu udělám test a budu 
vědět, že jsem přijat na vejšku. Zatímco se 
ostatní ve třídě připravovali na zkoušky, já jsem 
spokojeně chodil na pivo. Jo, a taky v tom má 
ruce prezident Václav Klaus, který tehdy na VŠE 
přišel na Den otevřených dveří a se všemi se tam 
pohádal. U toho jsem chtěl být.

Co si myslíte o tom, co se dnes děje na VŠE, 
zejména na národohospodářské fakultě? 
Je mi to líto, protože jsem zažil fakultu v těch 
nejlepších letech, ostatně skoro deset let jsem 
tam působil. Až na pár čestných výjimek všichni 
lidé, kterých jsem si tam vážil, odešli. Anebo 
byli odejiti, jak se slušně říká. Škoda, bylo to fajn 
místo, kde člověk dokázal získat kvalitní ekono-
mické vzdělání. Když se mě studenti ptají, kam 
jít studovat u nás ekonomii, rád jim samozřejmě 
vedle Metropolitní univerzity doporučím IES 
na Univerzitě Karlově, jiné fakulty VŠE, slušné 
obory jsou i u naší konkurence na jiných sou-
kromých vysokých školách, ale ani ve snu by mě 

Dominik Stroukal přednáší 
na Metropolitní univerzitě 
Praha. Je členem Národní 
ekonomické rady vlády (NERV) 
a ekonomickým poradcem 
SatoshiLabs. Je předním 
českým odborníkem na 
bitcoin a na toto téma napsal 
několik knih. Má doktorát 
z ekonomie z Vysoké školy 
ekonomické, vedle které 
vystudoval také mediální 
studia na Univerzitě Karlově. 
V roce 2019 vystoupil na 
Vyšehradském fóru na 
téma expanzivní měnová 
politika centrálních bank a už 
tehdy varoval před vysokou 
inflací, kterou může tento 
přístup přinést. Na tato stále 
aktuálnější témata jsme proto 
v našem rozhovoru navázali.

Vždy je dobrý 
čas si vyzkoušet 
bitcoin
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Zažili jsme 
desetiletí, kdy 
i rychlý růst 
peněžní zásoby 
končil v investicích, 
v nemovitostech či 
zašitý v matracích. 
Tentokrát jsme ale 
vzali útokem zboží 
a služby, narostla 
nám inflační 
očekávání, impulz 
přišel i z nabídkové 
strany. 
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nenapadlo někomu doporučit jít na národohos-
podářskou fakultu. To asi mluví za vše.

Připadáte mi trochu jako rebel, obzvlášť, když 
jsem se dozvěděla, že jste si nechal zavést 
platební čipy do těla. Je to opravdu výraz 
rebelství nebo spíše zvědavost a specifický 
smysl pro humor? 
Můj táta je bohém, co nosí dodnes dlouhé vlasy 
a nikdy jsem ho neviděl s dlouhým rukávem, 
ani v těch nejtřeskutějších mrazech. Já už si 
vlasy ostříhal a teple se oblékám, ale půlku jeho 
krve mám, tak se to asi někde projevit musí. 
Ale protože v sobě mám i půlku své maminky, 
tak rebeluji maximálně tak tím, že mám dva 
platební čipy pod kůží a do prezentací dávám 
obrázky koček.

Informace o čipu mě pobavila hlavně v sou-
vislosti s tím, jak se někteří lidé dříve báli čipů 
ve vakcínách. Zažil jste už někdy nějakou zají-
mavou reakci okolí, když jste platil „rukou“? 
Zatím ne. Když člověk zaplatí rukou, tak si toho 
buď nikdo nevšimne, nebo si myslí, že platíte 
hodinkami nebo prstýnkem. Jen občas, když 
o tom někde vyprávím, se vyloupne náboženský 
fanatik, pro kterého je to zaručeně „znamení 
šelmy“ značící příchod apokalypsy. Naštěstí jsem 
ale bibli četl a píše se tam, že to znamení bude 
v pravé ruce a já mám oba čipy v levé, takže apo-
kalypsa ještě nehrozí.

Proč používáte ve svých grafech právě kočky? 
Někdy před deseti lety jsem zkoušel dávat do 
prezentací vždy sedmý obrázek, který se objevil 
na Google Images, když jsem tam zadal název 
daného slajdu. Byla to zábava, posluchači pak ale 
víc přemýšleli nad souvislostí úplně zmateného 
obrázku k danému tématu, než aby sledovali 
obsah přednášky. Tak jsem tam postupně dostal 
někdy více, jindy méně související kočky a už 
mi to nějak zůstalo. A vlastně – proč ne. Když 
někoho nebaví, co říkám, tak se alespoň může 
kochat kočičkami.

Na Vyšehradském fóru v roce 2019 jste 
varoval před tím, že růst cen nedopadá na 
všechny stejně a nejvíce jej pocítí běžné 
domácnosti s fixním platem, zatímco bohatí 
na inflaci vydělávají. Co jste si pomyslel, když 
inflace poprvé vyskočila na dvoucifernou 
úroveň? 
Přiznám se bez mučení, že jsem to nečekal. Jen 
těžko jsem si dokázal představit, že všechny ty 
nově vytvořené peníze skončí ve spotřebě. Zažili 
jsme desetiletí, kdy i rychlý růst peněžní zásoby 
končil v investicích, v nemovitostech či zašitý 
v matracích. Tentokrát jsme ale vzali útokem 
zboží a služby, narostla nám inflační očekávání, 
impulz přišel i z nabídkové strany. Od roku 2008 
nikdy nebyla lepší doba studovat ekonomii a sna-
žit se pochopit, co se to kolem nás děje.

Vy sám jste pedagog, vidíte u studentů zvý-
šený zájem o ekonomii? 
Inflace stejně jako jiné velké ekonomické 
problémy vždy probudí potřebu více studovat 
a chápat, co se děje kolem nás. Takže ano, cítit 
je to podobně jako třeba během poslední velké 
krize či třeba během krize eurozóny. Zajímavé 
ale je, jak moc pandemie probudila zájem 

Od roku 2008 
nikdy nebyla 
lepší doba 
studovat 
ekonomii 
a snažit se 
pochopit, co 
se to kolem 
nás děje. 



přestalo být tak růžové jako v době nízkých sazeb 
a kvantitativního uvolňování. Americká centrální 
banka a ostatně i další doufají, že to všechno 
zvládneme rychle a nic velkého se nestane, pro-
tože všichni dobře víme, že prudce zvýšit úroky 
a držet je vysoko po dlouhou dobu historicky 
zpravidla vedlo k recesi.

V letech 2020 a 2021 byla hlavním (nejen) 
ekonomickým tématem pandemie, loni válka 
na Ukrajině a vysoká inflace. Co bude podle 
vás hlavními tématy letos a v příštím roce? 
Obecně bude buzzwordem letošního roku určitě 
umělá inteligence, ať už to tedy nazýváme jak-
koliv. Ale ekonomicky jak ve Spojených státech, 
tak u nás to bude nepochybně dluhopisový trh 
a fondy peněžního trhu. Tam se odehrávají už 
teď velké věci, a pokud sazby zůstanou vysoko, 
tak to budou právě tyto dva trhy, odkud přijdou 
problémy. Z makra bych hlavní pozornost 
směřoval ještě na trh práce, inflační očekávání 
a v České republice nadto na trh úvěrů v eurech.

Jaké problémy čekáte na trhu úvěrů v eurech? 
S nejvyšší pravděpodobností ještě porostou 
sazby v eurozóně a to eurovým úvěrům uškodí, 
ale tím to končí. Jedinou šancí, jak poté krotit 
inflaci v této části segmentu úvěrů, na které ČNB 
přímo nedosáhne, je silnější koruna. Ta už je 
nyní překvapivě silná, ale pokud by ve firmách 
financovaných v eurech stále rostly mzdové tlaky, 
koruna bude muset posílit, aby to kompenzovala.

Jste příznivcem zavedení eura v Česku? 
Jsem proti euru, ale z čistě pragmatických 
ekonomických důvodů. Symbolické důvody, že 
korunu máme přes sto let apod., mi moc neříkají. 
Pro mě je hlavní, že euro by mělo pro veřejnost 
málo viditelné obrovské náklady. Tím hlavním 
je, že eurozóna má nekonečně daleko k opti-
mální měnové oblasti a asymetrické šoky by nás 
poškozovaly více, než kdybychom měli korunu. 
Druhým pak je čistě jednoduchý pohled na to, že 
Česká národní banka dlouhodobě dělala měno-
vou politiku lépe než Evropská centrální banka. 
Chápu, proč do eurozóny utekli Řekové a Italové, 
ale my k tomu nemáme důvod. Zatím. Třeba se 
naše měnová politika zhorší, nebude dosahovat 
vlastních cílů a bude dávat smysl ji vyměnit, teď 
to tak ale zdaleka není.

Měla by česká centrální banka letos ještě 
zvednout úrokové sazby? 
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o investování. Možná ještě více než na cokoli 
jiného se dnes studenti ptají na finanční trhy. A je 
to dobře.

Jak dlouho si myslíte, že tato vysoká inflace 
ještě potrvá? 
Ještě letos uvidíme určitě jednocifernou 
a všechny relevantní modely ukazují, že v příštím 
roce už bychom měli být schopni se dostat na dvě 
procenta. Nicméně s obrovskou dávkou nejistoty. 
Jedny vidle nám do toho hází přehřátý trh práce, 
z kterého pořád jdou silné inflační tlaky. Druhé 
vidle pak může, ale nemusí hodit tuhá zima 
v kombinaci s pokračující válkou. Předpokladem 
toho, že v příštím roce budeme na cíli, je tedy 
alespoň mírný růst nezaměstnanosti a mírná 
zima. To by mohlo vyjít. Z historie ale víme, že 
inflace často padá z vysokých čísel nadvakrát. 
Tedy že opíše takový tvar trochu zkoseného 
písmene „M“.

Na konferenci jste také přiznal obavy z obrov-
ského kvantitativního uvolňování, ke kterému 
banky přikročily po roce 2008. V době pande-
mie se „tiskařské stroje“ rozjely více, než jsme 
si uměli představit. Jak dlouho tento stav 
ještě může vydržet? 
Rozvahy centrálních bank jsou nekonečné, 
kvantitativního uvolňování uvidíme v budouc-
nosti ještě drahně. Mluvil jsem tehdy ale o tom, 
že to není bez nákladů. A některé ty náklady 
jasně vidíme. Nafoukli jsme si ceny aktiv, což 
během pandemie znásobilo příjmy bohatým, 
zatímco chudí nevěděli, jestli budou mít ještě 
někdy práci. Zlevnili jsme zadlužování vládám, 
které toho vesele využívaly, a dluh budou muset 
zaplatit naše děti a vnoučata. A hráli jsme si s tím 
nejvzácnějším, co v ekonomice máme, tedy s ce-
nami, tady konkrétně s úroky, s cenou času, s mě-
řítkem rizika. O tom ta přednáška byla, myslím, 
že to všechno teď vidíme. Není to žádná velká 
věda, je to pouze popis nákladů konkrétního ná-
stroje měnové politiky. Chtěl jsem jen upozornit, 
že to není zadarmo.

Co když už z tohoto není cesta ven? Zvláště, 
když si uvědomíme, že když začal FED měno-
vou politiku utahovat, začaly v USA krachovat 
banky. 
To je přesně ono. Hráli jsme si s cenou peněz, 
s cenou dluhu. A když jsme ji pak museli zase 
vyhnat vzhůru, abychom krotili inflaci, tak to 
pro spoustu domácností, firem, bank, ale i států 

Zajímavé je, jak 
moc pandemie 
probudila zájem 
o investování. 
Možná ještě více 
než na cokoli 
jiného se dnes 
studenti ptají na 
finanční trhy. A je 
to dobře. 

Nafoukli jsme 
si ceny aktiv, 
což během 
pandemie 
znásobilo 
příjmy bohatým, 
zatímco chudí 
nevěděli, jestli 
budou mít ještě 
někdy práci. 
Zlevnili jsme 
zadlužování 
vládám, které 
toho vesele 
využívaly, a dluh 
budou muset 
zaplatit naše děti 
a vnoučata. 
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Já osobně bych sazby viděl rád vyšší už dávno, po-
řád ještě dávalo a dává smysl krotit domácí inflační 
tlaky. Horší otázka je, co dělat s přehřátým trhem 
práce. Pokud porostou mzdy vysokým tempem 
a centrální banka nebude chtít zvyšovat sazby, 
pak jí nezbude nic jiného než to hnát přes silnější 
korunu, moc jiných nástrojů nemáme. Tam to ale 
nemusí fungovat navždy. Bez silnější koruny by 
dnes sazby musely být zhruba o 1,25 procentního 
bodu vyšší. Svou roli by také měla sehrát vláda, 
která by inflaci mohla krotit snižováním dluhu. 
Uvidíme, jestli se jim to podaří.

Státní dluh v posledních letech vyskočil na 
rekordní úroveň. Kdybyste byl ministr financí, 
jaký problém byste chtěl vyřešit jako první, 
aby se ten nárůst zastavil nebo alespoň zpo-
malil? 
Jako člen Národní ekonomické rady vlády jsem 
dostal za úkol najít 110 miliard na běžných výda-
jích nebo příjmech státního rozpočtu. Rozhodl 
jsem se, že to zkusím najít jen na výdajích. 
Zkuste si to sami, není to úplně jednoduché. Ale 
dá se to. Pár změn v důchodech, snížení počtu 
policistů na úroveň roku 2013, zrušení příspěvku 
stavebním spořitelnám, snížení počtu celníků, 
omezení počtu malých obcí, snížení neinvestič-
ních dotací a legalizace marihuany by 110 miliard 
dokázalo udělat. Jasně, legalizace konopí by 
mohla ještě být se spotřební daní i dodatečným 
příjmem, takže to není celé jen na výdajích, ale 
dá se to. Horší je už najít 220 miliard, což je náš 
celkový problém. Tam si to v realitě současné 
politiky nedovedu představit, že by se to dalo 
zvládnout bez zvyšování daní.

Může vláda vůbec přistoupit k razantním 
škrtům, když už teď roste mezi lidmi nespoko-
jenost s „chudobou“? 
Může, celá řada z těch škrtů naopak zasáhne víc 
bohaté než domácnosti ohrožené chudobou. 
Typicky příspěvek na stavební spoření využívají 
bohatší domácnosti už jen z titulu toho, že 
mají dost peněz na to, aby nějaké úspory měly. 
Neinvestiční dotace také využívají bohatší než 
chudší a legalizace marihuany více pomůže chud-
ším než bohatším. Tohle nejsou žádné škrty, kde by 
se sahalo na sociální dávky, nebo zvyšování daní.

Vyučujete studenty mimo jiné o ekonomic-
kých cyklech. Kde jsme podle vás právě teď? 
Cyklus se obvykle měří nejen přes hrubý domácí 
produkt, protože tam bychom už byli v recesi, 

přestože to úplně jako recese nevypadá. Když 
se podíváte na recese ve Spojených státech od 
poloviny minulého století, tak všechny zname-
naly prudký nárůst nezaměstnanosti, a naopak 
všechny prudké nárůsty nezaměstnanosti 
byly recese. A u nás je nezaměstnanost pořád 
historicky rekordně nízká. Technicky v recesi 
jsme, ale fakticky ještě ne. Uvidíme, co udělá 
nezaměstnanost.

Jste známým odborníkem na bitcoin. Jak vi-
díte jeho vývoj v následujících letech? Je teď 
dobrý čas nakoupit? 
Je vždycky dobrý čas si ho vyzkoušet. Nedává 
smysl nakupovat, pokud jste to nevyzkoušeli. 
Jakmile to ale vyzkoušíte a přijde vám to stejně 
jako mně nekonečně fascinující, tak teprve na-
stává krok, kdy se rozhodnete, jestli nakupovat 
ve větším. Stejně jako u zlata mi přijde zvláštní, 
když člověk má pochybnosti vůči současnému 
systému a neinvestuje do pojistky proti němu.

Golden Gate nabízí spoření do bitcoinu. Mohl 
by to být ten vhodný způsob, jak kryptoměnu 
vyzkoušet, pro ty, kdo nejsou tolik technicky 
zdatní? 
Ideální je bitcoiny koupit od konkrétního člověka 
a mít u sebe v hardwarové peněžence Trezor. 
Samozřejmě ale většina lidí si chce zjednodušit 
práci tím, že využívá třetích stran, právě napří-
klad vašeho produktu. Tam už je potřeba se po-
rozhlédnout, zda nejde o podvod, nebo zbytečné 
riziko. Zkrátka už je potřeba někomu důvěřovat, 
a to není snadné. Nicméně Rosťa Plachý, který 
u vás za bitcoinovým produktem stojí, je skvělý 
kluk, známe se dlouhé roky, je respektovaným 
členem české bitcoinové komunity a dělá svoji 
práce dobře.

Do jakého aktiva byste právě teď naopak vů-
bec neinvestoval? 
Trápí mě všemožné tokeny a nesmyslné block-
chainové projekty. Jistě, i na nesmyslech se dá 
investičně vyjet krásná vlna a vydělat, člověk ale 
musí mít na paměti, že je to nesmysl, a vědět, co 
dělá. Je to jak s bramborovým salátem. Nejlepší 
je nehledat recept na blbosti, zamíchat základ 
v akciích a nemovitostech, okořenit podle chuti 
zlatem či bitcoinem a nechat řádně uzrát. Kdo 
má v salátu rád hrášek nebo ananas, tak recept 
hledat nemusí, ten už dávno dobře ví, co a jak 
dělá.

Česká 
národní banka 
dlouhodobě 
dělala 
měnovou 
politiku lépe 
než Evropská 
centrální 
banka. 
Chápu, proč 
do eurozóny 
utekli Řekové 
a Italové, ale 
my k tomu 
nemáme 
důvod. Zatím.



Stmelujeme 
firmu
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Pavlína Syrovcová – event manažer 
Odjakživa jsem tíhla k přírodě a obnovitelným 
zdrojům, proto jsem se po gymnáziu rozhodla 
vystudovat magisterské studium aplikované 
ekologie na Fakultě životního prostředí České 
zemědělské univerzity. Kvůli studiu jsem se 
ze středních Čech přestěhovala do Prahy, kde 
teprve začal ten „skutečný“ život, kdy jsem 
se musela spoléhat pouze na sebe. Studium 
a zároveň práce na plný úvazek šly naštěstí 
zkombinovat a pro mne je to zkušenost, za 
kterou jsem velmi ráda.

Když jsem v květnu 2016 nastoupila do Golden 
Gate, netušila jsem, že to bude dlouhá jízda, 
která stále pokračuje. Hlavní náplní mé práce 
je pořádání vzdělávacích akcí: veškeré před-
nášky, zlaté semináře, workshopy, společná 
firemní setkání s vedením a společenské udá-
losti typu křty mincí. Mám na starosti veškeré 
dění kolem těchto akcí od výběru míst, přes 
organizaci po technickou i finanční stránku.

Díky mé dlouhé působnosti ve firmě vidím, jak Golden 
Gate s přibývajícími lety roste. Když jsem začínala, 
bylo zde asi 400 obchodníků, nyní je jich již přes 
2 000. S tím rostou i nároky na logistiku. Najít prostory 
a místo, kde chcete pořádat událost, a pozvat velkou 
část firmy není lehký úkol. Odměnou je pro mě, když 
na akci všichni společně rádi vzpomínají a jsou vděční 
za to, že mohli být u tak výjimečného okamžiku.

Ve volném čase se ráda věnuji vysokohorské turistice, 
lezení, jízdě na kole, běžkám a běhu. V roce 2019 jsem 
úspěšně absolvovala sedm oficiálních půlmaratonů. 
Nejkrásnějším zážitkem byl pro mne půlmaraton 
v Edinburghu, který se běžel kolem jižního pobřeží 
města. Kromě pohybových aktivit se věnuji četbě, pěs-
tování květin a zeleniny. Velmi důležité jsou pro mne 
vztahy v rodině, a proto se starám, pokud je potřeba. 
Zejména pomáhám své mamince, která měla v roce 
2020 velmi těžký úraz a od té doby se pohybuje pomocí 
invalidního vozíku. Život nám přináší úspěchy i pády, 
důležité je však to nevzdat a jít dál.

Navštívili jste někdy naši 
regionální pobočku nebo 
jste zašli na jednu z našich 
vzdělávacích přednášek? 
Zde vám představujeme 
naše kolegy, které 
obchodním týmům 
pomáhají vše zorganizovat 
a rozvíjet jejich zázemí, 
aby bylo příjemné jak pro 
ně, tak pro klienty.
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Adam Kostka – branding kanceláří 
Vystudoval jsem ekonomii na České země-
dělské univerzitě v Praze, nicméně pocho-
pení systému, toho, jak opravdu funguje, se 
mi dostalo až v Golden Gate. Firmu znám 
už od samého počátku, dá se říct, že jsem 
byl u toho, když se rodila. Nicméně v té době 
mi bylo lehce přes dvacet a měl jsem asi jiné 
starosti, moje škoda. Každopádně už tenkrát 
jsem si od Pavla Ryby koupil nějaké zlato a na 
pár let na něj zapomněl. V roce 2018 jsem byl 
s Pavlem na večeři zjistit, jak se daří mému 
zlatu, a odhalil jsem, jaký obrovský kus cesty 
firma ušla, a stal jsem se spolupracovníkem. 
Dva roky na to jsem opustil práci v produkci 
a v Golden Gate se uvolnilo místo na pozici 
„tapetáře“, tedy branding nových poboček, 
kterých jsme od roku 2020 otevřeli už 30, 
tj. jednou tolik než za předchozích osm let. 

Rád jezdím do regionů a vidím proměny 
kanceláří, za kterými stojí obrovský kus 
práce vedoucích a jejich týmů. Úsměvné 
občas bývá úsilí některých spolupracovníků, 
kteří v dobré víře vytvářejí své vlastní marke-
tingové materiály či reklamu – myslím, že by 
stálo za to, udělat někdy výstavu (směje se).

Dlouhá léta jsem se věnoval boxlakrosu, 
který u nás není moc známým sportem, nic-
méně je divácky velmi atraktivní a podobný 
hokeji. A ve volném čase jsem se bavil také 
jako amatérský DJ v pražských klubech, do-
pracoval jsem to nakonec až na firemního DJ, 
na kterého jsem byl pasován přímo naším 
finančním ředitelem, který mi odmítá platit 
(směje se). Rád si také přečtu nějakou knihu, 
chodím na procházky s Lenkou, kterou 
můžete vidět ve vedlejším sloupečku, a naší 
fenkou Vanillou.

Lenka Horáková – rozvoj regionálních kanceláří 
Můj první kontakt s Golden Gate byl na jaře 2019, kdy jsem se stala 
klientem. Poté jsem absolvovala několik školení pro začínající 
poradce a firma se mi začala líbit čím dál tím více. I když jsem 
o ekonomice a investicích nevěděla vůbec nic. Tou dobou jsem 
pracovala několik let v médiích a i přes to, že k mediální komunikaci 
se vztahovalo moje vysokoškolské studium, tak jsem cítila, že mě 
to táhne někam jinam a že potřebuji změnu. Na konci ledna 2020 
jsem nastoupila do oddělení péče o zákazníky. Můj začátek práce 
byl celkem zvláštní, protože sotva jsem se něco naučila, vyhlásil se 
lockdown a začalo mi samostudium na home office. Tenkrát mi to 
přišlo náročné, ale teď zpětně jsem ráda, protože to byla skvělá škola.

Moje pracovní náplň je poměrně rozmanitá. Mám na starosti kancelář 
v Praze 1, tedy sídlo firmy, kde se starám o hladký chod, díky mým 
šikovným a odpovědným kolegyním to jde naštěstí snadno. Především 
se ale starám o rozvoj a podporu regionálních kanceláří a výdejních 
míst. Snažím se, abychom měli v regionech hezké pobočky, kde 
se budou klienti cítit dobře a kam rádi zajdou na schůzku se svým 
poradcem nebo si vyzvednout zboží. Celkem často jsem na cestách 
a jezdím do regionů osobně, protože některé věci od stolu zařídit 
nejdou a zároveň se ráda potkávám s kolegy, kteří tam působí.

V práci jsou pro mě důležité tři věci. Kolektiv, férové jednání, a zda má 
ta práce význam pro společnost. Golden Gate všechny tyto potřeby 
naplňuje. Občas se zařizuje více kanceláří najednou a jsem trochu pod 
tlakem, ale já to mám vlastně ráda. Můj partner Adam pracuje také 
v Golden Gate, takže je výhoda, že to s ním doma mohu probrat a on 
často do situace vnese nadhled a klid jemu vlastní.

Ve svém volném čase jsem nejšťastnější v přírodě, až už je to na 
horách, v lese, anebo někde poblíž vody. Ráda chodím na procházky 
s naší fenkou Vanillou, ale také se už dlouho věnuji józe, občas zajdu 
běhat, ráda čtu. Taky mám velmi dobrý vztah k jídlu, takže nejenže 
moc ráda jím, ale také mě baví vařit.



text Rosťa Plachý
spoluzakladatel

Bitcoinového účtu

Věřím, že tento titulek jste asi v bitcoinové sekci 
našeho měsíčníku nečekali. Zabýváme se tu totiž 
právě penězi, které nepotřebují stát k tomu, aby 
mohly fungovat. Bitcoin se skutečně obejde bez 
centrálního dohledu politiků, úředníků nebo 
bankéřů. Pokud se ho nějaký stát pokusí zakázat, 
dosáhne maximálně toho, že jej lidé nebudou 
moci tak snadno koupit nebo prodat, ale budou 
si jej muset vyvekslovat mezi sebou. Samotné 
fungování bitcoinu ale z pozice jednoho státu 
zastavit zkrátka nejde.

A proč jsme se vydali do parlamentu, když 
k tomu, aby bitcoin fungoval, stát nepotřebu-
jeme? Česko totiž patří dlouhodobě ke světovým 
špičkám v inovacích v tomto průmyslu. Společ-
nost SatoshiLabs vytvořila Trezor, první hard-
warovou peněženku pro bitcoin, čímž pomohla 
k bezpečnějšímu uchování kryptoměn. Firma 
Braiins se řadí k premiantům v tvorbě těžebního 
softwaru pro bitcoinové těžaře. A mnohé další.

Problémem je, že zde v současné době neexistují 
rovnoprávné podmínky pro podnikatele, ale ani 
pro spotřebitele ve formě zdanění. Mám na mysli 
především neexistenci časového testu, který je 
nyní u akcií, ale také absenci daňové povinnosti 
drobných plateb za zboží bitcoinem. Česká 
kryptoměnová asociace (ČKMA), které jsme 
součástí, proto společně s eStatem zorganizo-
valy konferenci v Senátu, kam přivedly politiky 
a představitele světa kryptoměn k jednomu stolu.

Díky této konferenci se podařilo navázat přátel-
skou debatu mezi oběma stranami a zaznamenat 
pozitivní reakce z řad vládnoucích i opozičních 
politiků.

Hlavní poselství konference zdůraznil mode-
rátor druhého bloku panelové diskuse Alex 
Pilař. Efektivní a férová regulace kryptoprůmy-
slu povede podle něj k vytvoření bezpečného 
prostředí pro spotřebitele. Upozornil, že toto 
odvětví nestojí o státní dotace, daňové výhody 
či speciální podmínky, ale pouze o férové 
a předvídatelné podmínky pro podnikání. Navíc 
připomněl, že Česká republika je dlouhodobým 
lídrem v oblasti krypto inovací, i přes současný 
stav podnikatelského prostředí v tomto odvětví.

Konference tak otevřela dialog mezi politiky 
a zástupci kryptoměnového sektoru. Pevně 
věřím, že se nyní tímto směrem otevírá cesta 
k hledání řešení, která povedou k rovnoprávným 
podmínkám a dalšímu rozvoji tohoto odvětví 
v Česku. Pokud by se to nestalo, hrozí, že nám 
veškerý talent uteče znovu do zahraničí, což by 
byla velká škoda.

12—GMAG—KVĚTEN—JAK NA BITCOIN

Politici 
a kryptoměnový 
sektor u jednoho 
stolu



Slitky jsou opatřeny zvláštním 
certifikátem Valcambi Green 
Gold (VGG), což je mezinárodně 
chráněná značka švýcarské rafinerie. 
Celý proces zpracování Green Gold 
je ve společnosti Valcambi zcela 
oddělen. Od místa dodání, přes 
rafinaci až po odlévání a ražení. 
Dodavatelský řetězec produktů Green 
Gold je navíc zcela pod kontrolou 
nezávislého dohledu a auditu.

Kritéria pro schválení dolů vhodných 
pro těžbu Green Gold byla stanovena 
již v roce 2008 a zahrnují posouzení 
dopadů těžby na životní prostředí 
a společnost, využití postupů šetrných 
k životnímu prostředí a uplatnění 
postupů, které dodržují základní 
lidská práva a respektují kulturu, 
zvyky a hodnoty místních 
zaměstnanců.

Všechny slitky označené Green Gold 
mají samozřejmě zároveň označení 
Good Delivery, které je nezbytnou 
podmínkou, aby s nimi mohlo 
být obchodováno po celém světě. 
Každému slitku náleží certifikát 
pravosti s číslem, které se shoduje 
s vyraženým označením na slitku.

Na konci května uvedeme 
na trh zlaté investiční 
slitky švýcarské slévárny 
Valcambi s označením 
Green Gold. Surovina pro 
výrobu těchto zlatých 
investičních slitků 
pochází výhradně z dolů, 
které dodržují nejvyšší 
standardy péče nejen 
o životní prostředí, ale 
také o zdraví, bezpečnost 
a lidská práva svých 
zaměstnanců podle 
pokynů mezinárodní 
organizace OECD.
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Green Gold – 
nejšetrnější zlato 
na trhu
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Ideální formou investice je nákup fyzického 
kovu u prověřeného obchodníka, nejlépe 
s kamennými pobočkami poblíž místa 
bydliště. „O fyzické zlato investor nepřijde 
například při pádu finančního ústavu, 
jak tomu může být v případě papírových 
certifikátů. Drahý kov si můžete pořídit 
jednorázově formou slitku nebo mince, 
dalšími možnostmi jsou dlouhodobé 
spoření nebo Komoditní účet,“ dodal pro 
časopis GMAG.

Zájem o investice do zlata dlouhodobě 
a stabilně roste. Výrazněji pak v čase 
hospodářských krizí a nestability. „Vzhledem 
k předpokládanému dalšímu postupnému 
růstu cen drahých kovů, který pro letošní rok 
predikuje většina analytiků, předpokládáme 
další postupný růst poptávky po drahých 
kovech,“ řekl deníku Právo manažer péče 
o klienty Golden Gate Pavel Řihák.

Jak dále upozornil, až 30 % respondentů 
nedávného průzkumu agentury Median 
považuje investiční zlato za jeden z vhodných 
produktů, který může pomoci problém 
ztráty kupní síly úspor dlouhodobě vyřešit.

Zlato láká čím 
dál více Čechů

Světová poptávka po stříbře narostla 
v loňském roce o 18 % na rekordních 
1,24 miliardy uncí. To vytvořilo obrovský 
deficit nabídky, který by měl pokračovat 
i v nadcházejících letech. Vyplývá to 
ze zprávy, kterou zveřejnila odvětvová 
organizace Silver Institute.

Poptávka po stříbře byla rekordní ve všech 
hlavních segmentech: od výrobců šperků, 
průmyslu i investorů do mincí a slitků. 
Stříbro se používá v mnoha průmyslových 
odvětvích, včetně elektroniky a solárních 
panelů. Poptávka po něm roste spolu s tím, 
jak se svět odklání od fosilních paliv.

Loni převýšila poptávka 
nabídku o 237,7 milionu 
uncí, což byl pravděpodobně 
rekordní údaj. V letošním roce 
by poptávka měla překonat 
nabídku o 142,1 milionu uncí.

Rekordní zájem 
o stříbro

30 %
Čechů
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odpovědi na 
nejčastější otázky 
ohledně Komoditního 
účtu naleznete 
v klientské zóně na 
moje.goldengate.cz

Komoditní účet je tu pro všechny, kdo 
hledají bezpečné místo a dlouhodobou 
ochranu svých úspor – je to jednoduché 
řešení nákupu drahých kovů doslova 
pro každého bez ohledu na výši 
bohatství nebo odborné znalosti – 
Komoditní účet není vhodný na 
spekulativní investice

s námi si můžete také 
bezpečně nakoupit bitcoin – 
buď jednorázově, anebo si 
prostřednictvím Bitcoinového 
účtu spořit již od pár korun 
denně – bitcoin si můžete 
kdykoli vybrat do vlastní 
peněženky, nebo jej prodat

Věděli jste, že…
1 2 3

Pro Ukrajinu 
Sumu 23 357 Kč se rozhodl věnovat 
tým Moniky Rybové z ředitelství 
Pavla Ryby na podporu projektu 
Pomoc Ukrajině při nadaci Paměť 
národa.

Hipoterapie pro Lukáška 
Tým Davida Egydyho přispěl částkou 
18 000 Kč na podporu nemocného Lukáška 
trpícího vrozenou vývojovou vadou cent-
rálního nervového systému. Má epilepsii 
a těžkou mentální retardaci. Nemluví, 
dorozumívá se pouze posuňky. Nicméně dle 
jeho nejbližších je to skvělý kluk. Prostředky 
poputují na hipoterapii (jízda na koni), které 
se věnuje už osmým rokem a jež má pozitivní 
vliv na jeho psychiku, nadto vede k zlepšení 
koordinace pohybu a držení rovnováhy.

Pomáháme, 
kde je potřeba

23 357 Kč 18 000 Kč

moje.goldengate.cz
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